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ADVENT 4. VASÁRNAPJA                         A év                 1– 4 oldal

Olv.: Iz 7,10-14 – Róm 1,1-7 – Mt 1,18-24
Jézus születése

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Szeretnénk világosságot gyújtani az éjszakában! Jézus, akire várakozunk a
világ  világossága!  Az  ember  egyetlen  igazodási  pontja  Krisztus!  Az  emberek  várták  a
megváltást és amikor megtörtént nem értették. Talán ma is várják az emberek a megváltást.
Értik? Kérdezzük meg most mindannyian önmagunktól:

Kit is várunk? 
A Megváltót vagy emberi várakozásunk van csupán?

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! Karácsony a fény ünnepe! Hosszabbodnak a nappalok. Az ember Istentől
egy ajándékot kap, lelki világosságot! Segítséget kapunk az Istentől, mert a karácsony Isten
embermentő jóságáról szól, erről az isteni tervről tesz tanúbizonyságot! 

Istennek titokzatos terve van a világgal kapcsolatosan
és velünk, emberekkel!

Isten nem engedheti meg, hogy ez a világ, az ő gyönyörű, szép teremtménye elpusztuljon még
akkor sem, ha a mi kezünkbe adta! Isten nem engedheti meg, hogy az ember elvesszen, mert
ha az ember elvész, akkor vele minden elvész! 

Az emberi élet a teremtés csúcsa!

Ezért hallunk ilyeneket, hogy egyetlen emberi lélek többet jelent Isten előtt, mint az egész
teremtett világ! Isten azért akar minket, embereket megmenteni, mert az egész teremtést meg
akarja újítani! 

A teremtett világ megújítása a mi feladatunk!

Most  karácsony  előtt  mindössze  két  nappal,  advent  4.  vasárnapján  különösképpen  is
gondoljunk erre. Foglalkozzunk ezzel a kérdéssel:

Keressük-e az Isten akaratát?

Fontos-e nekünk az, amit az Isten akar, vagy teljes egészében elhomályosul a látásunk, mert
csak  azt  látjuk,  ami  emberi!  A  mai  vasárnap  arról  szól,  hogy  az  embernek  el  kell
gondolkodnia  azon,  mit  jelent  az  ő  kiválasztottsága!  Mit  jelent  az,  hogy  Isten  meghív
bennünket az ő művének folytatására?

Azok, akik erre fogékonyak,
azok semmi többet nem akarnak tudni, mint azt,

hogy az ember számára legnagyobb dolog az istenszolgálat!
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A világunk emberarcú. Emberi arculata egyre meghatározóbb azt követően, hogy az ember
elfordult  az  Istentől.  Isten  emberarcúnak  akarta  a  világot,  de  ez  helyesen  csak  abban  az
esetben érvényesülhet, ha az ember Isten akaratára hangolódik! A világ arculata Isten akarata
nélkül az ember kénye-kedve szerint változik és idegenné válik az ember számára.
 

Karácsony azt az igazságot hangsúlyozza,
hogy ez a világ az Istené, ez a világ a miénk!

A kettő összetartozik!
A Szűzanya példája
Advent  4.  vasárnapján  két  ember  példája  világosodik  meg  számunkra,  Mária  és  József
magatartása. Isten meg akar menteni bennünket, embereket! Ebbe bevon minket, embereket
is.  Egyik  legfontosabb szövetségese  a  Szűzanya!  A Szűzanya az  által  lesz  az  Isten  igazi
szövetségese, hogy képes arra, hogy ne a maga akaratát tegye az első helyre, hanem:

„Legyen nekem a Te akaratod szerint!”
Mit tudott a Szűzanya az Isten akaratáról? Valójában semmit!

Egyben biztos volt, hogy 
amit az Isten akar az fontosabb, 

mint amit ő akar! 
Amit az Isten akar, az biztosan jobb  ,   

mint amit ő akar! 

Ezzel a kérdéssel is szembesülnünk kell!

József példája
József Mária jegyese. Ahogy Mária csodálkozott, ugyanígy József is, de mert igaz ember volt,
azért egy sajátos döntés érlelődött a lelkében! Nem szégyeníti meg Máriát, hanem titokban
bocsátja  el,  amennyiben  ez  abban  a  világban  lehetséges  lett  volna  egyáltalán.  A
megszégyenítés azt  jelentette volna,  hogy egyszerűen megkövezik.  József ezt  nem akarta,
ennél több volt számára Mária. Ennél jobban ismerte őt, minthogy föltételezte volna róla azt,
amit esetleg a világ gondol. Ezért megszületett a döntése, hogy titokban bocsátja el, mert – ez
a magyarázat rendkívül fontos - igaz ember volt! Az igaz ember sajátjára megint nagyon oda
kell figyelni!

Igaz ember az, aki mindig keresi az Isten akaratát!

A mi emberi igazságunk innen nő ki, ha keressük: mi az Isten akarata velem kapcsolatosan,
egyáltalán ebben a világban és velünk emberekkel. Ez azért hallatlanul nagy dolog, mert az az
ember, aki az Isten akaratát keresi, abban meg van az a készség, hogy ha kell, akkor teljes
egészben átengedi életét az Isten akaratának. Józseffel ez történt. József jelet kapott és egy
feladatot. Álmában Isten angyala megjelent neki és egy nagyon fontos üzenetet is mondott:

„Ne félj magadhoz venni Máriát!”

Abban a világban ez azt jelentette, hogy vállald el, te adsz nevet a Gyermeknek. Abban a
világban apának lenni azt jelentette, hogy nevet ad. Ma is. Furcsa ez a világ, amelyben élünk,
mert az apáknak ez a fajta szerepe mintha elhomályosulna. Születnek gyerekek, ki az apja?
József jelet kap és feladatot, hogy ő adjon nevet a Gyermeknek! Mi a neve?

Velünk az Isten!
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Ebben a névadásban ez az üzenet is bent van, 
hogy a te szolgálatod, a te küldetésed, 
az Isten akaratának teljesítése azt jelenti,
hogy a bennünk lévő Istent szolgálod!

Nekünk ezekkel a kérdésekkel szembesülni kell!
Annak a készségnek meg kell erősödni bennünk,

hogy hajlandók legyünk első helyre tenni életünkben az Isten akaratát!

Keressük az Isten akaratát!
Ez mindig konfliktust jelent, mert mindennél meghatározóbb életünkben a magunk akarata. A
magunk akarata mit jelent? Szeresd önmagadat. Az már egy következő lépés Jézus tanítása: és
szeresd felebarátodat! Szeresd önmagadat, ez az emberi akarat világa. Az emberi akarat világa
arról beszél, hogy mindent megelőz a te akaratod. A te akaratod azt jelenti, hogy a magad
javát, a magad érdekét keresed. 

Amikor beengedjük életünkbe az Isten akaratát, 
akkor a világ megváltása folytatódik!
Elsősorban én magam születek újjá 
és a körülöttem lévő világ is újjá születik! 

Ha beengedem életembe az Isten akaratát, vagyis első helyre kerül, akkor már nem az én
javam,  nem  az  én  érdekem  lesz  a  legfontosabb,  hanem  az,  amit  az  Isten  vár  tőlünk,
emberektől. 

Mit vár Isten tőlünk, emberektől?
Azt várja Isten, hogy egymásért éljünk,
egymás javát szolgáljuk!
A világ megváltása ez által történik!

Eljön Jézus, aki nem a maga javát keresi, 
aki az Isten akaratát teljesíti!

A megváltó Jézus az embert keresi!

Jézus  azokat  az  embereket  keresi,  akik  nem  olyan  erősek,  hogy  a  maguk  akaratát
érvényesítsék! Arről van szó Isten tervében, hogy mi emberek mondjunk le arról,  hogy a
magunk akaratát érvényesítsük! 

Új világ támad akkor,
ha mi egymással összetartozunk, egymásra tekintettel vagyunk

és egymás életét szolgáljuk!
Ez a megváltás! Ez az ember megmentése! 

Ha ezt komolyan gondoljuk, akkor valóban helyre áll a rend, az a rend, ami akkor bomlott
meg, amikor az ember elfordult az Istentől és a maga akaratát kereste, a maga útján járt. Ez a
világ minden gondja, baja! Gondoljunk a teremtett világra, ami az Isten ajándéka, amit ránk
bízott. Mit művelünk a teremtett világgal a magunk akaratára hivatkozva! Tönkre tesszük a
levegőjét, megmérgezzük a vizeinket, elfogyasztjuk azt, amit csak lehet, kiírtjuk az erdőket,
egyszerűen kizsákmányoljuk a világot. Miért? A következménye az, hogy egyesek ijesztően
meggazdagodnak, mások meg egyre jobban elszegényednek. 
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Nem lehet  szó  nélkül  hagyni,  nem szabad elfelejteni,  hogy amikor  egyik ember  a  másik
emberre figyel, akkor az Isten akaratát emlegetjük! Nem véletlen, hogy az oktatás területén, a
gyógyítás világában istenes emberek tették meg az első lépéseket, olyan emberek, akik nem
magukra gondoltak, hanem a bajban lévő emberre, a betegre. Sajátos ez a megújuló világ! Az
ember  hajlamos  arra,  hogy  arról  megfeledkezik,  hogy  az  Istenre  hivatkozva  történnek  a
megújulások, a megújítások. Minden kezdeményezés az ember javáról szól, ez az egyetlen
szó, egyetlen igazság, ami helyet talál az emberek szívében. Erre mindig lehet hivatkozni.
Ezekben az  esetekben  mindig  az  egyén  szolgálata  kerül  előtérbe,  az  egyén  szolgálata  az
emberért, az egyén szolgálata a világ problémáinak megújításáért!

Advent  4.  vasárnapja  ezzel  a  gondolkodással  akar  bennünket  fölkészíteni  karácsonyra!
Gondolkodjunk el ezen és legyen meg bennünk az a készség, - nagy bátorság kell hozzá –
hogy beengedjük életünkbe az Istent! 

Első helyre tegyük életünkben az Isten akaratát, 
amely isteni akarat kiszólít bennünket a magunk világából!
Amely isteni akarat a másik felé fordít bennünket! 
Elindít bennünket a másik ember szolgálatára!
Ez az Isten üdvözítő terve! 

Ezért a legfontosabb, hogy keressük az Isten akaratát!

Miért nem találjuk meg? Az a gondunk, hogy nagyon nehezen tudunk lemondani a magunk
érdekeiről. Ez egymással szembeállít bennünket. Egyedül, amikor egymást keressük, akkor
abban az esetben kezd virulni az élet! Nem kell pontosan tudni, mit akar tőlünk az Isten! 

Ha megtesszük az első lépést, Isten vezet
és biztos, hogy az élet útján járunk, ha az Isten akaratát követjük!

Nincs más út! Radikális döntés szükséges!

+  A M E N  +

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Sokat  gondolkodtam  ennek  a  mai  vasárnapnak  az  üzenetén.  Legfőképpen  egy  probléma
mélyült el bennem, a hitelesség kérdése. A mi világunk egyik legnagyobb gondja a hitelesség
hiánya! Így, úgy, amúgy beszélnek erről, emlegetik ezt. 

Kevésbé beszélünk arról, hogy hiteles ember csak hites ember lehet!

Istenhit  nélkül  nem  lehet  hiteles  senki,  mert  nem  igaz,  hogy  akinek  a  saját  akarata
mindeneknél  fontosabb,  az  tud  hiteles  lenni!  Az  egyéni  érdekünk,  egyéni  lehetőségeink
megakadályozzák, hogy az ember ne éljen a lehetőségekkel! A hiteles ember az egyéni érdeke
fölött van! Csak ilyen ember hiteles! Az összes többi áltathatja magát. 

A hitelesség kérdése a hites emberek világa, vagyis csak az lehet hiteles,
akinek életében az Isten akarata van az első helyen!

+  Á L D Á S  +
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